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Nuläget
Bengtsfors kommun har upphandlat företaget DEC NV som entreprenör för 
de kommande arbetena. Underentreprenör är det lokala företaget Steneby 
schakt. Rivningen av byggnaderna på EKA-området färdigställs under hös-
ten. Därefter inleds planering inför marksaneringen.

EKA-området ligger vid infarten till 
Bengtsfors och påverkar i hög grad 
det första intrycket av tätorten. 

Vi i kommunen ser fram emot att få 
en uppsnyggning av området. Sam-
tidigt bygger kommunen ett Utveck-
lingscentrum på Ön. Visioner finns 
om att knyta samman områdena med 
en gångbro, då blir EKA-området en 
aktiv del av Bengtsfors centrum. Till 
detta bidrar också en gång- och cykel-
väg utmed stranden. 

Vitaliseringen av tätorten är naturligt-
vis av största betydelse.
Boh Tivesten, 
Beställarombud, Bengtsfors kommun

Övre bilden:Tätspont längs Bengtsbrohöljen 
Nedre bilden: Rivning av förorenad byggnad i tält
Foto: Johan Fogelström

Avskärande dränering
Första etappen med att gräva dräne-
ringsledning utmed Strömgatan mot 
kraftverkets utloppskanal är klar. 
Nästa etapp via EKA-gatan mot Bengts-
brohöljen utförs nästa år. 

Åtgärden syftar till att minska grund-
vattenflödet på EKA-området och ta 
hand om eventuellt spill från Ström-
gatan. 

Tätspont längs Bengtsbrohöljen
En skyddsspont har anlagts utmed 
EKA-tomtens strandkant. Den fung-
erar som en skyddande vägg mellan 
EKA-tomten som saneras och Bengts-
brohöljen. Den förhindrar därmed att 
föroreningar kan spridas till sjön. På 
vissa ställen kommer kompletterande 
spontning att genomföras vilket kan 
medföra visst buller.

Rivning av rena delar av byggnad
Foto: Johan Fogelström

Fakta om grävningar på EKA

När påbörjas arbetet?
Saneringsentreprenaden inleds  våren 
2007 och pågår enligt beräkningar 
till slutet av 2008.

Vad är det som ska göras?
Cirka 60 000 ton förorenad jord 
kommer att grävas upp under sa-
neringsentreprenaden. Förorenat 
avfall läggs i containrar som försluts 
och transporteras till SAKABs av-
fallsanläggning i Norrtorp, Kumla.

Urgrävda massor som inte är alltför 
förorenade kommer sorteras, tvättas 
och återvinnas. Projektet bedömer 
att cirka 40 procent av urschaktade 
massor som tvättats kommer att 
återanvändas som fyllningsmaterial 
på området.

Hur kan det påverka närboende?
Aktiviteten på EKA-området ökar 
när planerade grävarbeten inleds. 
På området kommer en sorterings-
anläggning som sorterar avfallet 
samt maskiner som gräver och 
transporterar avfallet inom området 
att finnas. Ljudnivån kommer därför 
att öka. 

Under hela saneringsarbetet kom-
mer EKA-området att vara inhägnat. 
Eftesom det är en arbetsplats får 
inga obehöriga vistas där.

Vilka kommer utföra grävningarna?
Bengtsfors kommun upphandlade 
i slutet av september det belgiska 
företaget DEC NV för att utföra gräv-
ningsentreprenaden på EKA-områ-
det. 

DEC NV, DEME Environmental 
Contractors, är ett belgiskt företag 
som är specialiserade på efterbe-
handling av förorenad mark och 
förorenade sjöbottnar. DEC är 
inriktat på miljöprojekt och ingår i 
DEME-gruppen. 

Visionen är att EKA-området ska bli ett park-om-
råde där boende i Bengtsfors kan gå promenader 
längs stranden vid Bengtsbrohöljen.
Foto:Sabina Kolodynska

Kommunens visioner för EKA-området



Röster från Bengtsfors

Anders, rörmokare i Bengtsfors

Tycker du att EKA-projektet påverkar 
Bengtsfors kommun och invånarna?
Jag tror att 
många tycker att 
man ska låta föro-
reningarna ligga 
kvar. Jag själv 
tycker att det är 
bra med EKA-
projektet så länge 
det finansieras 
med statliga pengar.

Tycker du att du får tillräckligt med infor-
mation om EKA-projektet?
Jag tycket att det vore bra om nyhets-
breven kan gå ut oftare. Till exempel är 
det många som undrar vad som händer 
i tältet, en sådan grej skapar nyfiken-
het.

Hur vill du att EKA-området ska se ut när 
saneringen är avslutad?
Jag vill skulle gärna vilja att det blev 
ett grönområde, minigolfbana eller 
parkområde. Inga nya byggnader.

Emma, säljare, Bengtsfors

Tycker du att EKA-projektet påverkar 
Bengtsfors kommun och invånarna? 
Det gör det sä-
kert men jag har 
inte märkt av det, 
det påverkar inte 
mig.

Tycker du att du 
får tillräckligt med 
information om 
EKA-projektet?
Ja, det tycker jag. Det är bra med 
nyhetsbrevet. Det kan man läsa för 
att få veta vad som händer i EKA-
projektet.

Hur vill du att EKA-området ska se ut 
när saneringen är avslutad?
Jag vill att det ska bli något som gyn-
nar kommuninvånarna, något fint för 
kommunen. Det är en fin plats med 
ett  bra läge. Det skulle vara roligt 
med en park kanske eller något park-
aktigt, mysigt ställe där man kan sitta 
och titta på solnedgången.

Jonathan, musiklärare, Bengtsfors

Hur vill du att EKA-området ska se ut 
när saneringen är avslutad?
Det vore roligt med brygga, café, sam-
lingsplats med scen, alternativ spor-
tarena eller annat aktivitetsområde. 
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En kort projekthistorik
1996 Sedan dess har området 
undersökts i flera omgångar.

2001 Kommunen inleder arbete 
med EKA-projektet och upphandlar 
projektledning.

2002 och 2003 Projektet beman-
nas med experter och fältresurser 
för utredningar. 

2004 Miljöansökan lämnas  
in till Miljödomstolen i början av 
året. Experter från Lunds Univer-
sitet kopplas in för att granska 
åtgärdernas effekt på mark- och 
grundvattenförhållanden. 

Naturvårdsverket meddelar att 
åtgärden ska uppfylla åtgärdsmål 
90% reduktion av kvicksilver. Hu-
vudförhandling genomförs i sep-
tember.

2005 Miljödomen meddelas i juli 
2005. De första entreprenadarbe-
tena med att riva rena byggnader 
inleds under hösten/vintern.

2006 Entreprenadarbeten med 
tätspont, dränering och rivning av 
förorenade byggnader genomförs. 
Upphandling av entreprenör för 
marksanering slutförs, sanerings-
arbeten och kontroll fortsätter.

Vid Bengtsbrohöljens strandkant har en tätspont etablerats som skydd mot eventuella föroreningar från 
EKA-området. Efter saneringen tas sponten mot sjön bort. Foto: Sabina Kolodynska

Enkäter och foto:
Sabina Kolodynska

Vill du veta mer?
På Bengtsfors kommuns hemsida kan 
du läsa mer om EKA-projektet på 
www.bengtsfors.se/eka 


